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Voorwoord 
 

Voor u ligt de Staat van de Rechtshandhaving Curaçao 2024. Deze Staat biedt een actueel en feitelijk 

overzicht van de ontwikkelingen binnen het rechtshandhavingsdomein op Curaçao in het kalenderjaar 

2024. 

 

Het jaar 2024 stond grotendeels in het teken van versterking van de personele capaciteit binnen de 

keten, maar ook van de uitdagingen die gepaard gaan met structurele knelpunten op het gebied van 

infrastructuur, financiering en uitvoering. Positieve ontwikkelingen vonden plaats, onder meer in het 

kader van het treffen van voorzieningen in de opsporing en opvang van mensenhandel en 

mensensmokkel en bij het Opleidingsinstituut voor de rechtshandhaving en Veiligheid (ORV), waar 

opleidingen, ondanks een tekort aan onder meer politiedocenten, op grote schaal konden worden 

verzorgd. 

 

Tegelijkertijd wordt de keten nog altijd geconfronteerd met vertragingen in belangrijke 

trajecten, zoals de bouw van een arrestantencellencomplex, de oprichting van een beslaghuis 

en een forensische zorgvoorziening. Ook de huisvesting van de instelling Brasami laat te 

wensen over en brengt risico’s met zich mee voor een menswaardige behandeling van 

cliënten. Het disfunctioneren van de taakgroep die verantwoordelijk is voor de monitoring 

van de opvolging van de aanbevelingen van de Raad, leidt ertoe dat de aanbevelingen 

onvoldoende worden opgevolgd. De Raad verwacht dat de Minister van Justitie ervoor zorgt 

dat de taakgroep haar taak oppakt en adequaat uitvoert. Immers adequate sturing is absoluut 

nodig om de beoogde kwaliteitsverbetering te realiseren.  

 

De Raad brengt gelijktijdig een Staat van de rechtshandhaving voor Sint Maarten respectievelijk 

Caribisch Nederland uit. Deze worden op de website van de Raad gepubliceerd 

www.raadrechtshandhaving.com. De Raad nodigt u uit om de drie Staten van de rechtshandhaving te 

lezen en ziet uit naar de komende ontwikkelingen. 

 

 

mr. M.R. Clarinda, voorzitter 

mr. M.I. Koelewijn, raadslid 

mr. E.R.A. Morillo, raadslid 

 

http://www.raadrechtshandhaving.com/
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1. Inleiding 
Ingevolge artikel 33 van de Rijkswet Raad voor de rechtshandhaving brengt de Raad jaarlijks een 

verslag over de staat van de rechtshandhaving uit naar aanleiding van de werkzaamheden in het 

voorgaande jaar. 

 

De Staat van de Rechtshandhaving 2023 stond in het teken van de implementatie van het landspakket 

voor Curaçao, gericht op het versterken van de personele capaciteit en het beschikbaar stellen van 

middelen binnen de justitiële keten. De werving en selectie van nieuw personeel bleek echter een 

langdurig proces. Daarnaast ondervonden verschillende plannen vertraging of verliepen minder 

voortvarend dan beoogd. Voorbeelden hiervan zijn de bouw van een arrestanten cellencomplex voor 

Korps Politie Curaçao (KPC), de implementatie van het groeiplan ‘Krese’ van het Justitiële Jeugd 

Instituut Curaçao (JJIC), de vaststelling van wetgeving en de oprichting van een faciliteit voor 

forensische zorg. 

 

Deze Staat van de Rechtshandhaving Curaçao 2024 biedt een actueel beeld van de ontwikkelingen en 

de stand van zaken binnen het rechtshandhavingsdomein. 

 

Paragraaf 2.1. schetst een algemeen beeld van de ontwikkelingen binnen de keten. Vervolgens wordt 

onder paragraaf 2.2. een beeld gegeven van de ontwikkelingen bij de uitvoeringsorganisaties. In 

paragrafen 2.3. en 2.4. wordt de stand van zaken beschreven met betrekking tot de thema’s van het 

Openbaar Ministerie (OM) en het KPC. In het derde hoofdstuk zoomt de Raad in op de 

politiesamenwerking tussen de landen, evenals op de samenwerking in het kader van de oprichting 

van faciliteiten voor forensische zorg. De Staat sluit af met een vierde hoofdstuk, waarin een 

beschouwing wordt gegeven over een aantal aandachtspunten.  

 

De totstandkoming van deze Staat is mede gebaseerd op gesprekken met betrokken functionarissen 

en op statistische gegevens. Aan de hand hiervan is het beeld van de stand van zaken binnen de keten 

inzichtelijk gemaakt met het oog bij te dragen aan de verdere professionalisering en effectiviteit van 

de rechtshandhaving op Curaçao. 
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2. Ontwikkelingen 

2.1. Algemeen 
Personeel 

Het Ministerie van Justitie heeft in 2024 geïnvesteerd in het op sterkte brengen van de keten zowel 

qua personeel als materieel. Er is een aantal vacatures opgevuld bij de uitvoeringsorganisaties die niet 

onder het landspakket vallen, bijvoorbeeld bij de Reclassering en de Uitvoeringsorganisatie Justitiële 

Zorg (UOJZ). Het traject van de implementatie van het Landspakket voor Curaçao, waaronder de 

versterking van de grensveiligheid, is ook ter hand genomen. Echter, het traject om personeel te 

werven voor het KPC, de Landsrecherche Curaçao (LrC) en het Sentro di Detenshon i Korekshon Korsou 

(SDKK) vergt meer tijd vergeleken met de andere uitvoeringsorganisaties, omdat voor de genoemde 

organisaties antecedentenonderzoek c.q. veiligheidsonderzoeken moeten worden verricht en een 

sporttest moet worden afgenomen. Uiteindelijk is het aanvankelijke plan om de keten met 150 fte’s 

op te vullen, niet gehaald. In plaats daarvan zijn er in 2024 100 fte’s opvullen. Het gebrek aan 

uitvoeringscapaciteit staat volgens respondenten de voortvarendheid waarmee de doelstellingen van 

het ministerie worden geïmplementeerd in de weg.  

 

Cellencomplex voor politiearrestanten 

De bouw van het cellencomplex voor politiearrestanten is nog steeds niet gerealiseerd. Er is een 

nijpend tekort hieraan voor detentie van onder meer de zogeheten ‘bodypackers’ (bolletjesslikkers), 

mede gelet op de toename van het aantal slikkers. Als gevolg hiervan moet justitie de ‘bodypackers’ 

laten heengaan. De huidige capaciteit komt meer onder druk als de beschikbare cellen bij het SDKK 

vol zijn. Ten gevolge hiervan moeten de arrestanten langer in politiecellen blijven hetgeen in strijd is 

met vigerende detentieregels. 

 

Wetgeving 

Het traject om (essentiële) wetgevingsproducten voor het land vast te stellen, verloopt evenmin 

voortvarend. De geconsolideerde tekst van de Landsverordening Beginselen Gevangeniswezen is 

afgekondigd bij landsbesluit van 17 oktober 2022 (no. 22/1967). Ook is er een nieuw Wetboek van 

Strafvordering aangenomen in de Staten van Curaçao. Deze wet treedt echter pas op 1 januari 2027 

in werking, omdat eerst de nodige voorbereidingen moeten plaatsvinden. De implementatie vergt de 

inzet van extra personeelscapaciteit om bijvoorbeeld de processtukken voor slachtoffers te vertalen. 

Daarnaast bevindt het concept van de Landsverordening ‘Verwerking Politiegegevens’ zich in de 

afrondingsfase. Justitie stelt dat de implementatie van deze wetgeving aanzienlijke voorbereiding 

vergt, onder andere met betrekking tot het opstellen en vaststellen van procedures en de training van 

personeel. 

 

Tbs-kliniek 

De oprichting van een faciliteit voor forensische zorg loopt vertraging op en de verdere koers is nogal 

onduidelijk. Er is een Koninkrijkswerkgroep opgericht waarin een medewerker van het Ministerie van 

Justitie als vertegenwoordiger van het land optreedt. Er is ook een plan van aanpak opgesteld dat 

vermeldt dat elk land met een eigen projectorganisatie zal komen. De nodige financiële middelen zijn 

gereserveerd op de begroting om de faciliteit op te richten. Het aanvankelijke plan om deze faciliteit 

bij de FOBA-afdeling van het SDKK op te richten vindt geen doorgang. Het idee is om deze faciliteit bij 

de Capriles kliniek te creëren. Deze organisatie wil zich hiervoor inzetten maar stelt daarvoor nog niet 
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gereed te zijn. Forensische zorg vereist goed opgeleid personeel. Het aantrekken van Europese 

deskundigen is erg duur. Mede hierdoor worden in de regio deskundigen aangetrokken die beter 

aansluiten op de lokale context. Voorts sluiten deskundigen uit de regio aan bij de lokale cultuur. 

 

Opvang personen met verslavingsproblematiek en psychische stoornis in de strafrechtsketen bij 

Opvangtehuis Brasami 

Voor Brasami kenmerkt het jaar 2024 zich door een aantal positieve ontwikkelingen op het gebied van 

personeel. Zo is er een werving- en selectieprocedure doorlopen voor diverse functies, zijn de 

salarissen na negen jaar geïndexeerd, en is het aantal ziekmeldingen bij de afdelingen Rehabilitatie en 

Resocialisatie gedaald. De medewerkers, met name binnen deze afdelingen, zijn over het algemeen 

tevreden. 

 

Het functioneren van de instelling wordt echter belemmerd door een aantal essentiële knelpunten. 

Het Ministerie van Justitie levert nog steeds geen bijdrage aan de begroting van Brasami en het 

Ministerie van Gezondheid Milieu en Natuur (GMN) treft kostenbeperkende maatregelen ten aanzien 

van de instelling. Pogingen van de directie van Brasami om hierover in gesprek te gaan met het 

Ministerie van Justitie zijn tot op heden zonder resultaat gebleven. Dit, ondanks het feit dat executie 

van strafvonnissen een justitiële taal betreft. De statuten van Brasami vermelden dat de minister een 

(gedeelde) verantwoordelijkheid heeft ten aanzien van de instelling. Hoewel de subsidierelatie met 

Brasami via het ministerie van GMN verloopt en de minister van GMN de eerstverantwoordelijke is, 

acht de Raad het noodzakelijk dat de kosten voor de uitvoering van de justitiële taak worden 

opgenomen in de subsidiebeschikking.  

 

Tevens kampt de instelling met ernstige huisvestingsproblemen. Brasami is verspreid over drie 

verschillende locaties: één voor het hoofdkantoor, één voor de afdeling Detox, en één voor de 

afdelingen Rehabilitatie en Resocialisatie. De daarmee gepaard gaande inefficiëntie is sterk voelbaar 

in de dagelijkse gang van zaken. 

 

De Detox-afdeling verkeert bovendien in zeer slechte staat van onderhoud en is dermate ongeschikt 

voor het insluiten en behandelen van cliënten, waardoor zij daar onder erbarmelijke omstandigheden 

verblijven. 

 

De instelling beschikt niet over eigen beveiligingspersoneel. De ingehuurde beveiligers zijn niet 

opgeleid in de bejegening van de cliënten van Brasami. 

 

Inbeslaggenomen goederen 

De Raad heeft twee onderzoeken over het beheer van inbeslaggenomen goederen gedaan, namelijk 

in 2014 en 2024. Er zijn trajecten gestart om de aanbevelingen van de Raad op te volgen en het beheer 

te structureren. Het is de bedoeling om, onder meer, een beslaghuis op te zetten. Echter blijkt dat het 

traject is vastgelopen. De voormalige OM-functionaris heeft ontslag genomen en er is nog niet in de 

vervanging voorzien. Er is een gebrek aan continuïteit in de sturing van de beslagketen als geheel en 

een gebrek aan borging van het beslaggebeuren binnen de individuele justitiële organisaties. Een deel 

van de inbeslaggenomen voorwerpen wordt op een andere manier en op een andere plaats, dan de 
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wet voorschrijft, opgeslagen. Voor bepaalde beslagcategorieën is een ruime opslagplaats beschikbaar 

die echter niet optimaal gebruikt wordt, waardoor sprake is van inefficiëntie. 

 

Voor andere beslagcategorieën kampt justitie met een gebrek aan opslagruimtes die naar omvang, 

beveiliging en inrichting geschikt zijn. Hiernaast lijkt er behoefte te bestaan aan een modernere en 

meer flexibele invulling van de bewaarderrol, die niet aansluit op de huidige wetgeving. Concrete 

(beleids)plannen die zien op de toekomstige inrichting van de fysieke bewaring en het beheer van 

inbeslaggenomen voorwerpen, zijn nagenoeg niet voorhanden. Er bestaan wel 

conceptprocesbeschrijvingen met voorstellen voor de taakverdeling binnen en tussen de 

ketenpartners, maar deze voorstellen zijn grotendeels niet ketenbreed vastgesteld, niet ketenbreed 

bekendgemaakt en dientengevolge niet ketenbreed geïmplementeerd. 

 

Voorts is de informatiehuishouding, met name de registratie van beslaggegevens, versnipperd en 

inefficiënt hetgeen van invloed kan zijn op de kwaliteit van te genereren managementinformatie. 

 

Taakgroep opvolging van de aanbevelingen 

In 2024 publiceerde de Raad zijn rapport ‘Inspectieonderzoek van de Raad voor de Rechtshandhaving 

naar de opvolging van aanbevelingen in Curaçao’. De Raad constateerde een gebrek op sturing op de 

opvolging van de aanbevelingen ondanks het feit dat de Minister van Justitie (minister) in 2016 een 

werkgroep in leven heeft geroepen om implementatie van de aanbevelingen van de Raad te 

monitoren. Wegens inactiviteit van deze werkgroep werd in 2022 een taakgroep, bestaande uit een 

stuur- en werkgroep, benoemd om de opvolging van de aanbevelingen van de Raad te monitoren. 

Echter constateert de Raad dat ook deze taakgroep niet actief is. 

 

2.2. Uitvoeringsorganisaties 
OM 

Het OM zit in principe qua aantal Officieren van Justitie (OvJ) en parketsecretarissen op sterkte maar 

de organisatie kampt vooralsnog met het feit dat vacatures van de OvJ’s soms voor maanden niet 

opgevuld worden als de Europese OvJ’s na afloop van hun aanstellingstermijn repatriëren. In het 

voorgaande jaar was dat het geval met de coördinerend informatie OvJ van Justitie die in de zomer 

naar Nederland vertrok. De vacature is sindsdien tweemaal opengesteld maar er is geen kandidaat 

voor gevonden. Daarnaast kampt de organisatie met gebrek aan eigen administratieve krachten dat 

ontstaan is door, onder meer, interne doorstroming. Dit gat wordt gedicht door uitzendkrachten en 

stagiaires aan te trekken hetgeen echter ongewenst is, omdat dit fors op de personele kosten drukt. 

 

De Raad heeft bij zijn eerdere onderzoeken op het belang van beschikbaarheid van 

managementinformatie gewezen. Er hebben updates in het Parket Registratie en Informatie 

Management Systeem (PRIEM) plaatsgevonden, namelijk ten aanzien het onderdeel ‘Paga bo but’. Er 

is inmiddels een functioneel beheerder aangesteld. Echter, PRIEM is primair ontwikkeld voor de 

werkprocessen van het OM en niet voor statistische analyses, waardoor sommige cijfers lastig te 

ontsluiten zijn. 

 

KPC 
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Bij het KPC lopen trajecten om meer personeel te werven. Volgens het formatieplan, voor zover dit 

nog actueel is, bedraagt de formatie ongeveer 901 medewerkers, terwijl de bezetting is teruggelopen 

van circa 677 naar ongeveer 650 medewerkers. Zestien personen zijn aangenomen als aspirant-agent 

en twaalf als intakemedewerker. Zij moeten echter eerst hun opleiding afronden en zijn daardoor niet 

direct inzetbaar. Voor de aspirant-agenten geldt dat zij pas over twee jaar volledig inzetbaar zijn. De 

situatie wordt verder bemoeilijkt doordat personeel met pensioen gaat. Bovendien is ongeveer de 

helft van het huidige personeelsbestand ouder dan vijftig jaar. Dit knelt vooral bij de inzet van 

executieve politieambtenaren. 

 

Daarnaast worden de executieve ambtenaren structureel belast met andere verantwoordelijkheden, 

zoals de beveiliging van gezagsdragers en toezicht tijdens evenementen. Het KPC is voornemens om 

in de toekomst vrijwillige politie in te zetten voor dit type taken. 

 

Niet alleen bij de executieve dienst, maar ook op beleidsmatig vlak kampt het korps met 

personeelstekorten. Het gebrek aan executieve capaciteit legt bovendien druk op het organiseren van 

trainingen en opleidingen. Een voorbeeld hiervan is de Integrale Beroepsvaardigheidstraining (IBT), 

een praktijkgerichte training gericht op het vergroten van de geoefendheid in het proportioneel 

gebruik van geweld. Volgens de wet moet deze training periodiek worden verzorgd. In het afgelopen 

jaar is het echter, mede door het capaciteitsgebrek, niet gelukt om deze training aan alle executieve 

ambtenaren aan te bieden. 

Het KPC heeft het afgelopen jaar een aantal middelen ontvangen, waaronder motorvoertuigen en 

kogelvrije vesten. De organisatie zet zich in 2025 verder in op verschillende projecten om aanvullende 

middelen aan te schaffen, zoals nieuwe uniformen, ME-bussen, bodycams en tasers. 

 

Reclassering 

Begin 2024 kampte de Reclassering met een aanzienlijk personeelstekort. Dit noopte de organisatie 

ertoe om, in overleg met onder andere het OM, haar werkzaamheden te prioriteren. Per 1 november 

2024 heeft de Reclassering een aantal vacatures opgevuld. Naast extra personeel ontving de 

organisatie ook vervoermiddelen en kantoormiddelen ter ondersteuning van haar werkzaamheden. 

Met het oog op verdere uitbouw is de Reclassering voornemens in 2025 te starten met 

deskundigheidsbevordering van haar medewerkers. 

 

SDKK 

De ontwikkelingen in het voorgaande jaar betroffen voornamelijk de volgende gebieden: personeel, 

resocialisatie, infrastructuur (het gebouw) en middelen. 

 

De organisatie is erin geslaagd om een aantal functies in te vullen en trainingen voor het personeel te 

verzorgen. Leidinggevende en kritieke functies zijn ingevuld, waaronder die van hoofd beveiliging, 

hoofd medische dienst, hoofd onderwijs/vorming en training, en Human Resource Manager. 

Daarnaast zijn verschillende operationele functies ingevuld, bijvoorbeeld binnen de medische dienst, 

de Forensische Observatie- en Begeleidingsafdeling (FOBA) en de keuken. Voor de functie van 

beveiliger zijn personen aangenomen die eerst een opleiding moeten volgen voordat zij kunnen 

worden ingezet. In 2025 zet de organisatie zich verder in om de nog openstaande functies te vervullen, 

zoals penitentiaire inrichtingswerkers (PIW’s) en beveiligers voor de afdeling Vreemdelingen Opvang- 
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en Detentiecentrum (VODC). Ter overbrugging van het tekort aan beveiligers bij de VODC-afdeling is 

een particuliere beveiligingsorganisatie ingehuurd. 

 

In het kader van resocialisatie zijn diverse programma’s uitgevoerd voor de gedetineerden. Dit geldt 

echter niet voor in bewaring gestelde ongedocumenteerden, voor wie slechts een beperkt 

dagprogramma beschikbaar is. De organisatie heeft de benodigde middelen voor de uitvoering van 

deze programma’s, zoals bussen, werkmaterialen en uitrusting voor het personeel, kunnen 

aanschaffen. Het Criminaliteitsbestrijdingsfonds (CF) speelt hierbij een belangrijke rol in de 

financiering.1 

 

Hoewel er nog steeds uitdagingen bestaan, waren er in het afgelopen jaar positieve ontwikkelingen 

op het gebied van infrastructuur. Zo is een nieuwe keuken in gebruik genomen en zijn 

onderhoudswerkzaamheden uitgevoerd. Tegelijkertijd zorgt het verouderde rioleringssysteem voor 

overlast, waardoor niet alle beschikbare celcapaciteit benut kan worden. Door de groei van de 

populatie ontstaat bovendien overbelasting van het elektriciteitsverbruik, wat leidt tot regelmatige 

stroomuitval. Dit heeft directe gevolgen voor de veiligheid. Het project om intercomsystemen bij de 

cellen te installeren kon nog niet worden gerealiseerd. 

 

JJIC 

Deze organisatie kampt nog steeds met een tekort aan personele capaciteit en financiële middelen, 

onder meer voor het verzorgen van trainingen aan het personeel. Alleen de meest noodzakelijke 

trainingen – zoals Bedrijfshulpverlening (BHV), Eerste Hulp Bij Ongelukken (EHBO) en Praktisch 

Penitentiair Optreden (PPO) – en de bijbehorende herhalingstrainingen worden aangeboden. Om de 

vakkennis op andere gebieden toch op peil te houden, organiseert de organisatie interne 

kennisdelingssessies. 

 

De ingediende wenselijkheidsbegroting is niet toegekend. Kleine reparaties worden via de reguliere 

dienst uitgevoerd. Voor financiering van grotere projecten, zoals renovaties, wordt een beroep gedaan 

op het CF. Het Ministerie van Justitie biedt wel ondersteuning wanneer zich acute situaties voordoen. 

De Raad meent dat de minister ervoor moet zorgen om de nodige middelen ter beschikking te stellen. 

De organisatie is voornemens ook voor andere projecten – zoals opleidingen, trainingen voor 

personeel en het opzetten van twinningsprogramma’s met de justitiële jeugdinrichting in Nederland 

– financiering bij het CF aan te vragen. 

 

Het schooltraject voor cliënten van het JJIC wordt gefinancierd door de Dienst Openbare Scholen. De 

druk op het budget is toegenomen, aangezien steeds meer meerderjarigen een PIJ-maatregel 

opgelegd krijgen. Hoewel zij niet meer leerplichtig zijn, is de organisatie alsnog verplicht om hen een 

zinvolle dagbesteding aan te bieden. 

 

Opleidingsinstituut voor de Rechtshandhaving en Veiligheid (ORV) 

 
1 Dit jaar verricht de Raad een onderzoek naar de opvolging van zijn aanbevelingen met betrekking tot het beheer van het 

CF. 



11 
 

 

Het ORV heeft in 2024 diverse doelstellingen gerealiseerd op het gebied van personeel, huisvesting, 

materieel en het verzorgen van opleidingen en cursussen. Het traject om vacatures in te vullen was in 

volle gang. Er loopt nog een traject voor de aanstelling van sectormanagers. 

 

Het aanstellen van politiedocenten blijft volgens het ORV echter een heikel punt, aangezien het KPC 

zelf met een tekort aan executief personeel kampt. Dit belemmert de overplaatsing of 

terbeschikkingstelling van politieambtenaren aan het ORV. Om hierin te voorzien, huurt de organisatie 

externe docenten in. Daarnaast moeten de cruciale functies van medewerker onderwijsadministratie 

en hoofd bedrijfsvoering nog worden ingevuld. Een lid van het KPC ondersteunt het ORV momenteel 

bij de bedrijfsvoering. Eind 2024 lag de personele bezetting op 50,9%. 

 

Wat betreft huisvesting is er onderhoud gepleegd aan onder andere de keuken/kantine en de 

sportzaal. In 2024 zijn voorbereidingen getroffen voor de verbouwing van het politie-internaat, 

waarvan de uitvoering gepland staat voor 2025. Verder zijn er een hindernisbaan aangelegd en is het 

exercitieterrein opgeknapt. De organisatie heeft bovendien nieuwe voertuigen aangeschaft en 

geïnvesteerd in IT-innovaties. 

In het afgelopen jaar verzorgde het ORV opleidingstrajecten voor in totaal 1.023 studenten – een 

stijging van 17% ten opzichte van 2023. 

 

UOJZ 

De UOJZ is sinds 1 april 2023 operationeel. De overheid heeft daarbij alle taken en werknemers 

overgenomen van de stichtingen Gezinsvoogdij, Slachtofferhulp en Ambulante Justitiële Jeugdzorg 

Curaçao – waaronder Jeugdreclassering, Halt en het Zorg- en Veiligheidshuis – alsook van de 

Voogdijraad, met inbegrip van het Centraal Meldpunt Kindermishandeling en de Onderhoudsplicht.  

 

De UOJZ is nog niet wettelijk erkend. Hiervoor moet eerst de Landsverordening ambtelijke bestuurlijke 

organisatie (Labo) worden aangepast en moet de Sector Justitiële Zorg, Executie en Resocialisatie van 

het Ministerie van Justitie formeel worden ingesteld. 

 

In 2024 heeft de UOJZ verder gewerkt aan de opbouw van haar organisatie. Naast de reguliere 

taakuitoefening moesten de medewerkers elkaar leren kennen, op een constructieve manier leren 

samenwerken en hun werkwijzen op elkaar afstemmen. Het Meldpunt en de Voogdijraad waren in 

2024 nog bezig hun werkzaamheden en procedures op elkaar af te stemmen. Unicef heeft hiervoor 

een professional aan de UOJZ ter beschikking gesteld om dit afstemmingstraject te begeleiden. 

 

Nagenoeg alle functies bij de UOJZ zijn inmiddels ingevuld. Met name bij de Voogdijraad was sprake 

van een aanzienlijk personeelstekort. Volgens het formatieplan zijn tien raadsonderzoekers nodig, 

maar er waren slechts vier in dienst. Dankzij de inzet van het bestaande personeel en tijdelijke 

krachten is het de UOJZ in 2024 gelukt om de achterstanden bij de afdeling ‘Onderzoek/Voogdijraad’ 

grotendeels weg te werken. 

 

In 2024 heeft de UOJZ ook ingezet op de deskundigheidsbevordering van haar medewerkers. Zij 

volgden onder meer de training ‘Klantgerichtheid’. Met financiële steun van het Ministerie van Justitie 

en Veiligheid in Nederland is bovendien tweemaal de training ‘Relationeel Geweld’ georganiseerd. 
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LrC  

Er zijn in 2024 niet veel noemenswaardige ontwikkelingen bij de LrC. Met het werven van personeel 

is een begin gemaakt en vier rechercheurs staan klaar om te worden aangenomen. De verhuizing naar 

een nieuw kantoorgebouw heeft nog niet plaatsgevonden. De financiering is inmiddels goedgekeurd 

en de voorbereiding voor het aanpassen van het gebouw bevindt zich in de afrondingsfase. De 

Landsrechercheregeling en het instellingsbesluit zijn nog niet afgerond.  

 

2.3. Stand van zaken thema’s OM 
Mensenhandel/mensensmokkel 

De Raad heeft in 2020 het rapport ‘Aanpak van mensenhandel en mensensmokkel in Curaçao’ 

uitgebracht. In dat rapport is aandacht besteed aan de vier pijlers die van belang zijn in het kader van 

bestrijding van dit thema te weten: Prosecution, Prevention, Partnership en Protection. De Raad deed 

in dit kader aanbeveling om deze pijlers te versterken.2 

 

Curaçao heeft vorderingen gemaakt wat betreft de minimumnormen waaraan voldaan moet worden 

voor de bestrijding van mensenhandel/smokkel. In 2024 is het land gepromoveerd van Tier 3 naar Tier 

2 op de waarschuwingslijst van het Trafficking in Person Report (TIP) van de Verenigde Staten. Er is 

een ‘Landelijk Beleid Mensenhandel 2024-2026' door de minister goedgekeurd. Ter ondersteuning 

hiervan is een PATH (Prevenshon di Abusu i Trafikashon di Hende) opgericht als centrale autoriteit 

(meldpunt) waar signalen van mensenhandel kunnen worden gemeld en is er een coördinator en een 

rapporteur mensenhandel aangesteld. Binnen het OM Curaçao zijn er twee OvJ’s belast met dit thema, 

ondersteund door een Parketsecretaris. De OvJ’s nemen deel aan de taskforce Actie Centrum 

Ondermijning Curaçao (ACOC) en geven waar nodig advies.  

 

Vanuit de PATH is veel geïnvesteerd in bewustwording van mensenhandel. Er is ook gewerkt om te 

beschikken over een shelter exclusief voor slachtoffers mensenhandel.  Er wordt verder gewerkt om 

te promoveren naar Tier 1. Zo zal er ook een doorgangsshelter moeten komen en is het voornemen 

om de politieagenten belast met de opsporing te certificeren. Met betrekking tot de opsporing zal een 

barrière model worden beschreven. 

 

Versterking grenstoezicht 

Ondanks het feit dat ter versterking van de grensbewaking financiële en materiële middelen 

beschikbaar zijn gesteld en er een samenwerkingsverband is gesloten met de Koninklijke 

Marechaussee, wordt het toezicht op de luchthaven belemmerd door een gebrek aan 

immigratiepersoneel. Wegens dit gebrek zijn er gevallen waarbij de nodige in- en 

uitklaringsprocedures voor passagiers niet hebben plaatsgevonden. Positief is dat al bepaalde stappen 

zijn gezet ter verbetering van het grenstoezicht. Een OvJ en een parketsecretaris zijn belast met dit 

toezicht. Zij zijn een deel van de week aanwezig op de luchthaven en houden toezicht op de controle 

van valse paspoorten en andere reisdocumenten. 

 

Op last van het OM zijn de opsporingsdiensten of beleidsmedewerkers van het OM, begonnen met 

het opstellen van bestuurlijke rapportages om de procedures verder te verbeteren. Bij de haven zijn 

 
2 2019 - Inspectierapport Aanpak van mensenhandel en mensensmokkel in Curaçao (https://www.raadrh.com/reports-
cur/2019-inspectierapport-aanpak-van-mensenhandel-en-mensensmokkel-in-curacao) 
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voorzieningen getroffen om zogeheten ‘blinde vlekken’ – die het transport van drugs mogelijk 

maakten – weg te werken. Justitie erkent dat er nog een aantal aandachtspunten zijn, zoals het 

personeelstekort en het ontbreken van een ophoudcel, dat moet worden aangepakt om het toezicht 

op de luchthaven verder te versterken. 

 

Vuurwapenbeleid 

Er zijn acties van preventief fouilleren uitgevoerd om illegale vuurwapens aan het verkeer te 

onttrekken. Het OM zal opnieuw een inleveringscampagne starten zodat personen die illegaal een 

vuurwapen bezitten, dit tegen een vergoeding bij justitie kunnen inleveren.  

 

De negatieve consequenties van illegaal vuurwapenbezit zijn niet slechts de juridische maar ook de 

maatschappelijke gevolgen. Illegale vuurwapens dragen bij aan de toename van geweldsmisdrijven en 

kunnen leiden tot gevaarlijke situaties voor zowel de bezitter als de gemeenschap. Het gebruik van 

illegale vuurwapens in criminele activiteiten, zoals overvallen en schietpartijen, verhoogt het risico op 

ernstige verwondingen en dodelijke slachtoffers. 

 

Hierna volgen overzichten van het aantal inbeslaggenomen vuurwapens over de jaren 2021 tot en 

met 2024. 

 

 

AANTAL INBESLAGGENOMEN VUURWAPENS PER JAAR 

 

 
 

Uit de bovenstaande grafiek constateert de Raad dat het aantal inbeslaggenomen vuurwapens in het 

jaar 2024 met 56,2% is toegenomen, vergeleken met het jaar 2023.  

 

Overige thema’s 

In het afgelopen jaar heeft het OM zich onder meer ingezet voor het innen van boetegelden, het 

bevorderen van mediation, het verbeteren van slachtofferzorg en het voorlichten van de 

gemeenschap over zijn taken. De organisatie trok in dit kader de wijken in en positioneerde zich bij 

supermarkten om het publiek te bereiken. 
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2.4. Stand van zaken verkeersveiligheid, vermogensdelicten en 

geweldsdelicten 
 

2.4.1. Verkeersveiligheid 

De Raad heeft in het verleden onderzoek verricht en in dat kader aanbevelingen gedaan om de 

handhaving van de verkeersregels te verbeteren en de verkeersveiligheid te verhogen, onder meer 

door het plaatsen van (veiligheids)camera’s en de nodige wetgeving vast te stellen. Uit een review-

onderzoek blijkt echter dat de meeste aanbevelingen van de Raad niet zijn opgevolgd.3 

 

In onderstaande grafiek wordt het aantal verkeersongevallen per jaar over de jaren 2021 tot en met 

2024 weergegeven. 

 

AANTAL VERKEERSONGEVALLEN PER JAAR 

 

 
 

Uit de grafiek blijkt dat het aantal verkeersongevallen de afgelopen jaren is toegenomen. Het KPC 

heeft per 1 mei 2024 het project “Kita tur’ gelanceerd, met als doel om riskante verkeersgedragingen 

zoveel mogelijk te voorkomen. 

Het project bestaat uit drie onderdelen, te weten: 

a. Verkeershandhaving: bekeuren en inbeslag/inbewaring nemen van niet rijklaar zijnde 

motorrijtuigen. 

b.  Straffen: boetes en waar nodig vervangende hechtenis toepassen. 

c. Preventie: middels communicatie en educatie de verkeersgedraging positief beïnvloeden. 

 

De volgende grafiek geeft aan een specificatie van de Oproepingsprocessen-verbaal (OPV’s) over 

de jaren 2021 tot en met 2024. 

 
3 Het rapport met de bevindingen over opvolging van de aanbevelingen wordt in de tweede helft van 2025 gepubliceerd. 
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OPV’S 

VERKEER  

 

 
 

Ondanks het project “Kita tur”, met als doel onder meer de verkeersregels te handhaven en 

overtreders te bekeuren, is het aantal OPV’s in 2024 gedaald. Ten opzichte van 2023 gaat het om een 

afname van 23%. 

 

Onderstaande tabel en diagram geven een specificatie van de OPV’s die zijn uitgeschreven in het jaar 

2024. 

 

 SPECIFICATIES OPV’S JAAR 2024 

 VERKEER  

 Jaar 2021 Jaar 2022 Jaar 2023 Jaar 2024 

Autogordel 1407 3134 2381 1592 

Belasting 1730 2163 2564 1746 

Hard rijden 134 142 172 41 

Helmen 64 107 67 123 

Kentekens 143 443 278 197 

Keuring 1872 3374 3644 3252 
Rijbewijs 2640 4473 3903 3238 

Rood licht 165 735 305 371 
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Telefoneren 97 265 221 227 

Verzekering 2360 4063 2985 2566 
 

De meeste van deze betreffen: het rijden zonder autogordel, het rijden zonder het afdragen van de 

motorrijtuigenbelasting, rijden zonder keuringskaart, rijden zonder geldig rijbewijs en onverzekerd 

rijden. Aan de andere kant is het aantal OPV’s voor het rijden door rood licht toegenomen. Het aantal 

OPV’s voor snelheidsovertredingen is, in vergelijking met andere overtredingen, relatief laag en is 

bovendien in 2024 gedaald ten opzichte van voorgaande jaren. 

 

2.4.2. Vermogensdelicten 

Autodiefstallen 

De Raad deed in 2020 een onderzoek naar de aanpak autodiefstal in Curaçao en heeft tien 

aanbevelingen gedaan om de processen te verbeteren en het aantal gevallen te verminderen. 

Onderstaand volgt een overzicht van autodiefstallen over de jaren 2021 tot en met 2024. 

 
TREND AANTAL AUTODIEFSTALLEN 

 

 
 

De Raad ziet in 2024 een stijging van 31,3% ten aanzien van autodiefstallen vergeleken met 2023. 

 

Woning-en bedrijfsinbraken 

Woninginbraken en bedrijfsinbraken zijn ernstige misdrijven die aanzienlijke gevolgen kunnen hebben 

voor zowel particulieren als bedrijven. Woninginbraken kunnen leiden tot materiële schade, verlies 

van persoonlijke bezittingen en een verminderd gevoel van veiligheid bij de bewoners en 

ondernemers.  

 

Bedrijfsinbraken kunnen naast het verlies van goederen en apparatuur, ook leiden tot verlies van 

belangrijke bedrijfsinformatie en verstoring van de bedrijfsvoering.  
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Onderstaand volgt een overzicht van het aantal aangiften woninginbraken over de jaren 2021 tot en 

met 2024. 

 

TREND AANGIFTEN WONING- EN BEDRIJFSINBRAKEN 

  

 

 
 

 

 

 
 

De Raad constateert een toename van zowel het aantal aangiften woning- als bedrijfsinbraken in 2024 

ten opzichte van 2023. Het gaat om een stijging van respectievelijk 37,7% en 20%. 

 

2.4.3. Geweldsdelicten 

Bij geweldsdelicten wordt geweld gebruikt tegen personen. Hierna wordt ingegaan op cijfers van: 

levensdelicten en relationeel geweld.  

 

Berovingen (atrako’s) 

In 2015 deed de Raad een onderzoek naar de aanpak van bestrijding van Atrako waarbij twaalf 

aanbevelingen zijn gedaan. In 2020 bracht de Raad een vervolg rapport uit waarbij de stand van zaken 

met betrekking tot de opvolging van de aanbevelingen onder de loep is genomen. Daarbij bleek dat 

de meeste aanbevelingen niet zijn opgevolgd. 

 

0

100

200

300

Jaar 2021 Jaar 2022 Jaar 2023 Jaar 2024

184
204 220

303

0

50

100

150

Jaar 2021 Jaar 2022 Jaar 2023 Jaar 2024

95
118 115

138

Aangiften woninginbraken 

Aangiften Bedrijfsinbraken 



18 
 

 

Hierna volgt een overzicht van het aantal atrako’s over 2021 tot en met 2024. Het betreft strafbare 

feiten waarbij de dader met geweld of bedreiging met geweld eigendommen van een ander afneemt. 

 

 

TREND AANTAL BEROVINGEN (ATRAKO) 

 

 
 

Uit de bovenstaande grafiek constateert de Raad een daling van 25,7% van het aantal atrako’s in het 

jaar 2023 vergeleken met het jaar 2022. 

 

Levensdelicten 

Levensdelicten zijn ernstige misdrijven, waaronder moord, doodslag en andere vormen van ernstig 

geweld die schade toebrengt aan de lichamelijke integriteit van een individu. De emotionele impact 

van deze (levens)delicten zijn enorm; families worden verscheurd door verlies en verdriet, vrienden 

en gemeenschappen blijven vaak in shock achter. Daarnaast heeft de rechtsstaat de taak om recht te 

spreken en de dader te berechten, wat kan leiden tot langdurige juridische procedures en 

maatschappelijke discussies over strafmaat en rehabilitatie. Bovendien kunnen levensdelicten ook 

bredere sociale implicaties hebben, zoals een verhoogd gevoel van onveiligheid binnen de 

gemeenschap en een verslechtering van het vertrouwen in de autoriteiten.  

 

Hierna volgt een overzicht van het aantal doden bij levensdelicten over de jaren 2021 tot en met 2024. 

 

TREND DODEN BIJ LEVENSDELICTEN 
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In het jaar 2024 zijn zeven personen overleden als gevolg van een delict waarbij een vuurwapen is 

gebruikt. Dat is het laagste aantal sinds 2021.  

 

Relationeel geweld 

Relationeel geweld, ook wel bekend als huiselijk geweld, verwijst naar geweld of mishandeling die zich 

voordoet binnen een familieverband. De consequenties van relationeel geweld zijn verstrekkend en 

aangrijpend. Slachtoffers kunnen fysieke verwondingen, maar ook langdurige psychische schade, zoals 

angst, depressie en posttraumatische stressstoornis, ondervinden. De impact reikt vaak verder dan 

het individu; zelfs kinderen die getuige zijn van dergelijk geweld kunnen ernstige emotionele en 

gedragsproblemen ontwikkelen.  

 

Hierna volgt een overzicht van het aantal aangiften van relationeel geweld over de jaren 2021 tot en 

met 2024. 

 

TREND AANGIFTEN RELATIONEEL GEWELD  

 

 
 

Het diagram toont een daling van het aantal aangiften relationeel geweld in het jaar 2024 ten opzichte 

van het jaar 2023. 
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3. Samenwerking tussen de landen 

In dit hoofdstuk gaat de Raad in op twee vormen van samenwerking tussen de landen waarvoor in 

2024 specifiek aandacht was. Dit betreft de regionale politiesamenwerking en de forensische zorg. 

Beide vormen van samenwerking leiden tot verbetering van taakuitoefening en de kwaliteit van het 

beheer van de betroken organisatie en de keten als geheel. Voor wat betreft de regionale 

politiesamenwerking heeft de jarenlange en intensieve inzet op de daadwerkelijke samenwerking, zijn 

vruchten afgeworpen. Ook voor wat betreft forensische zorg is de samenwerking opgezocht. De 

resultaten daarvan zijn echter nog moeilijk meetbaar. De samenwerking blijkt in de praktijk nog de 

nodige aandacht te behoeven. De Raad gaat hierna voor beide onderwerpen in op de stand van zaken. 

3.1 Regionale politiesamenwerking 

In zijn Staat 2023 stond de Raad uitgebreid stil bij het onderwerp regionale politiesamenwerking. De 

Raad merkte destijds al op dat de behoefte aan samenwerking groot is. De samenwerking tussen de 

vier politiekorpsen kenmerkte zich de afgelopen ruim 8 jaren dan ook als een intensieve 

samenwerking die zijn vruchten in positieve zin afwerpt. Dit was in 2022 al zichtbaar met de financiële 

impuls voor incidentele middelen voor het College van Korpschefs (CvK). Daaraan lag tevens een 

meerjarige strategische agenda (2022-2025) ten grondslag.4  

 

Inmiddels is er een meerjarenbeleidsstrategie en is er vanaf 2026 sprake van een structurele 

financiering van 3,5 miljoen euro vanuit Nederland (Ministerie JenV en de Nationale Politie). Door de 

structurele financiering kan het CvK de overgang maken van een projectmatige aanpak op korte 

termijn naar een langetermijnstrategie.  

 

Het CvK gaat uit van 'Koninkrijksdenken', waarbij het uitgangspunt is dat door samenwerking de 

autonomie van elk korps versterkt wordt. Mede dankzij deze samenwerking kunnen de korpsen zich 

ontwikkelen en professionaliseren. Dit wordt gedaan door het eigenaarschap bij de korpsen zelf te 

houden, terwijl de korpsen initiatieven integraal en gezamenlijk benaderen. Door het delen van 

schaarse middelen wordt de effectiviteit verhoogd en de continuïteit beter geborgd. Hierdoor wordt 

ook de relatie versterkt, wat op zijn beurt weer een positief effect heeft op de samenwerking. Ook 

wordt door het CvK intensief de samenwerking gezocht met partners als het 

Recherchesamenwerkingsteam (RST), de Kustwacht Caribisch Gebied (KWCARIB), de Koninklijke 

Marechaussee (KMar) en de Douane. Het CvK stelt nadrukkelijk dat het uiteindelijke doel van de 

(versterking van) politiesamenwerking is, het leveren van een bijdrage aan het bereiken van een 

weerbare samenleving tegen grensoverschrijdende en rechtsorde schokkende criminaliteit.5 

 

Pilot War-Room & Informatiedeling  

In 2024 heeft er een pilot plaatsgevonden waarbij medewerkers (politie)informatie uit alle landen 

bij elkaar brachten in een database op een fysieke locatie, de zogenoemde War-Room 

Koninkrijksstrategie.19 Het koppelen van de informatie uit de verschillende landen in de war-room, 

 
4College van Korpschefs, Strategisch agenda inzake voortzetting, borging en ontwikkeling van politiesamenwerking binnen 
het Koninkrijk 2022 – 2025 
5 College van Korpschefs, 25 juni 2024, Versterking Politiesamenwerking Caribisch Gebied, Beheer- en bestedingsplan 2024. 
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leverde een overkoepelend beeld op van de regio. Daarbij zijn relaties tussen verschillende vormen 

van criminaliteit geïdentificeerd. Daardoor kon vervolgens in de opsporing op basis van intelligence 

gestuurd worden. Mede vanwege dit succes is al aangegeven dat deze pilot een vervolg moet 

krijgen.  

De Raad juicht dit initiatief toe.  

  

Tegelijkertijd merkt de Raad ook op dat de structurele samenwerking binnen informatiedeling wordt 

begrensd vanwege wettelijke beperkingen om informatie binnen het Koninkrijk te delen. Aan een 

daarvoor bestemde Rijkswet gegevensbescherming wordt weliswaar gewerkt, maar de Raad 

verneemt daarover wisselende geluiden. Een eerder in juni 2022 geïnitieerde interim-oplossing heeft 

het daglicht nog niet gezien. De Raad vindt het steeds moeilijker om te constateren dat er na verloop 

van 3 jaren nog steeds geen (concreet zicht op een) interim-oplossing is, ondanks dat in maart 2023 

al duidelijk was wat die oplossing moest inhouden. De Raad spoort de ministers aan om op de kortst 

mogelijke termijn de interim-oplossing tot stand te (doen) brengen en vervolgens ook de 

randvoorwaarden voor de informatiedeling binnen het Koninkrijk structureel op orde te krijgen. 

 

  

In het jaarplan van het CvK voor 2024 was specifiek aandacht voor weerbaarheid tegen ondermijning 

en de cruciale rol van de regionale politiesamenwerking daarin. De weerbaarheid betreft weerbare 

medewerkers (bijvoorbeeld veilig werken en integriteit), weerbare organisaties (bijvoorbeeld 

doorontwikkeling bedrijfsvoering en informatieorganisaties), weerbare samenwerking (bijvoorbeeld 

doorontwikkeling op informatiegebied en in de opsporing) en een weerbare samenleving. Daarop is – 

onder meer in het ondermijningsplatform - verder op ingezet in 2024.6  

Het College wordt ondersteund door een team van zeven medewerkers. Het College heeft een eigen 

begrotingscyclus (beheer- en bestedingsplan7). Verantwoording legt het CvK af in een jaarverslag.8 

Ook wordt periodiek de stand van zaken weergegeven in het Justitieel Vierpartijen Overleg (JVO). Een 

van de conclusies in het jaarverslag onderschrijft de Raad ten zeerste: ‘samen staan we sterker en 

kunnen we efficiënter en effectiever werken’.  

Vanuit het JVO is in 2024 aangegeven dat regionale en inter(ei)landelijke politiesamenwerking in de 

regio versterkt moet worden.9 De basis van de rechtshandhavingsketen wordt daarmee geraakt. Dat 

de meerwaarde van het CvK wordt onderschreven, valt ook op te maken uit de inmiddels structurele 

financiering van het College. 

De politiesamenwerking dient volgens de Raad als een best practice gezien te worden, waar ook 

andere organisaties en vormen van samenwerking in de regio hun voordeel mee kunnen doen.  

3.2 Forensische zorg 

Door de jaren heen uitte de Raad in verschillende rapporten zijn zorg over het ontbreken van 

voorzieningen voor het uitvoeren van forensische zorg en TBS en PIJ-maatregelen in het Caribisch deel 

van het Koninkrijk.  

 
6 Email van 24 februari 2024 namens het KPCN aan de Raad 
7 College van Korpschefs, 25 juni 2024, Versterking Politiesamenwerking Caribisch Gebied, Beheer- en bestedingsplan 2024. 
8 College van Korpschefs, 27 mei 2024, Jaarverslag beheer- en bestedingsplan 2023 
9 Kamerbrief van het Ministerie van Justitie en Veiligheid van 13 september 2024, 5700365, p.4. 
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De Raad kondigde in zijn jaarplan 2023 de uitvoering aan van een onderzoek naar de opvang en 

behandeling van mensen met een psychische en/of gedragsstoornis in de strafrechtsketen én de 

monitoring van de aanbevelingen hierover van The European Committee for the Prevention of Torture 

and Inhuman or Degrading Treatment or Punishment (CPT)10 op Curacao, Sint Maarten en de BES 

eilanden. In de oriëntatiefase kwam naar voren dat een Koninkrijksbrede JVO-werkgroep een 

‘business case’ zou formuleren op het gebied van forensische zorg, inclusief juridische en financiële 

randvoorwaarden. De Raad besloot daarop zich te beperken tot monitoring van deze ontwikkeling te 

volgen en initieert sindsdien periodieke gesprekken met de voorzitter en leden van deze JVO-

werkgroep.  

 

De JVO- werkgroep heeft in 2024 aansluiting gezocht en gevonden bij de Kingdom Mental Health 

Working Group van het Vierlandenoverleg Gezondheid (Ministeries van Gezondheid van de 

(ei)landen). Beide werkgroepen zoeken naar oplossingen voor mensen die door tussenkomst van de 

rechter geestelijke gezondheidszorg (zouden moeten) ontvangen.  In hun gezamenlijke conferentie in 

april 2024 zijn door medewerkers uit de justitieketen, de rechtspraak, de geestelijke gezondheidszorg 

en bestuurders en beleidsmakers voorstellen voor verbetering gedaan.  

De JVO-werkgroep heeft vervolgens ten behoeve van het JVO van juni 2024 een voorstel ingediend 

voor een programmatische aanpak, inclusief toekenning van financiële middelen, expertise en 

ondersteuning ter verbetering van de forensische zorg in en tussen de landen. De ministers hebben 

ingestemd met het programmavoorstel. De Raad blijft de ontwikkelingen nauwgezet volgen. 

 

 

 

 

 

 

  

 
10 Report to the Government of the Netherlands on the visit to the Netherlands carried out by the European Committee for 
the Prevention of Torture and Inhuman or Degrading Treatment or Punishment (CPT). Augustus 2015 en oktober 2022. 
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4. Slotbeschouwing 

De Raad constateert dat er stappen zijn gezet voor werving en aanstelling van personeel binnen de 

justitiële keten. De ontwikkeling omtrent een aantal onderwerpen, waarover de Raad eerder 

rapporteerde, verloopt niet in het gewenste tempo. In sommige gevallen is er zelfs sprake van zeer 

weinig tot geen vordering. Voorbeelden hiervan zijn de plaatsing van beveiligingscamera’s, de bouw 

van een arrestantencellencomplex, de oprichting van een forensische zorgfaciliteit en het beslaghuis. 

De Raad heeft eerder gewezen op het belang van deze voorzieningen, onder meer, de meerwaarde 

van cameratoezicht voor de opsporing en handhaving. 

 

De inactiviteit van de taakgroep die zou moeten toezien op de opvolging van aanbevelingen van de 

Raad verhindert de realisatie van de doelstellingen en wordt daarom als een gemis beschouwd. Naar 

het oordeel van de Raad heeft het gebrek aan toezicht door de taakgroep als gevolg dat de beoogde 

kwaliteitsverbetering binnen de justitiële keten niet wordt gerealiseerd. Hierdoor komt zowel het 

vertrouwen van de gemeenschap in de rechtshandhaving als de effectiviteit van de Raad onder druk 

te staan. 

 

De huisvesting van Brasami baart de Raad ernstige zorgen, in het bijzonder de omstandigheden 

waaronder cliënten van de Detox-afdeling worden ingesloten. De Raad is van oordeel dat deze 

omstandigheden niet verenigbaar zijn met het verbod op onmenselijke en vernederende behandeling, 

zoals vastgelegd in artikel 3 van het Europees Verdrag voor de Rechten van de Mens (EVRM). De Raad 

roept de minister met klem op de ernst van deze situatie te onderkennen en spoedig de noodzakelijke 

voorzieningen te treffen. 

 

Ondanks inspanningen om de uitvoeringsorganisaties te versterken, blijft het personeelstekort bij veel 

organisaties aanhouden. Dit belemmert een efficiënte taakuitvoering en beperkt de mogelijkheden 

om verantwoordelijkheden adequaat te dragen. Onder meer, het gebrek aan immigratiepersoneel bij 

de luchthaven van Curaçao waardoor in- en uitklaring van passagier soms niet plaatsvinden, illustreert 

dit knelpunt. De Raad ziet dat het ORV belangrijke ontwikkelingen heeft doorgemaakt in het 

voorgaande jaar en juicht dit toe. 

 

Het land heeft belangrijke stappen gezet in het verbeteren van de voorzieningen voor de opsporing 

en opvang van slachtoffers van mensenhandel en mensensmokkel. 

 

De Raad is van mening dat er ruimte is voor kwaliteitsverbetering op diverse thema’s, met name ten 

aanzien van autodiefstal en woning- en bedrijfsinbraken. Het aantal aan deze thema’s gerelateerde 

gevallen is (enorm) gestegen. De staat van de verkeersveiligheid op Curaçao blijft zorgwekkend, mede 

doordat eerdere aanbevelingen van de Raad onvoldoende zijn opgevolgd, ondanks het feit dat het 

aantal aanrijdingen toeneemt. De Raad benadrukt daarom het belang van, onder meer, de 

voortzetting van het cameraproject. Effectieve handhaving door justitie en politie kan risicovol 

verkeersgedrag beperken en daarmee incidenten met mogelijk fatale gevolgen voorkomen. 

 

De Raad is van oordeel dat de politiesamenwerking als een best practice moet worden beschouwd en 

een goed voorbeeld is voor mogelijke samenwerkingsvormen, die noodzakelijk kunnen zijn vanwege 

de kleinschaligheid in het Caribisch deel van het Koninkrijk. Daarnaast is de Raad van mening dat 
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eventuele knelpunten bij de opvolging van de aanbevelingen kunnen worden opgelost door middel 

van samenwerking tussen de landen. 
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